

Hovedbestyrelsesreferat

25. april 2018

HB-referat nr. 5/2018

Ordinært hovedbestyrelsesmøde tirsdag den 10. april 2018, kl. 10.00 – 14.50, på Hotel Opus, Horsens.

Dagsorden:

1. Velkomst
2. Godkendelse af referat
3. Hjalmar Brantings Plads
4. OK '18
5. Flytteplanerne – det ny skattevæsen
6. Ledelsesværktøjerne
7. Nyt fra TR-fora og kredse
8. Sammenlægning LO/FTF
9. Forbundets fremtidige tillidsrepræsentantstruktur
10. Nyt fra sekretariatet
11. TR-konferencen
12. Ekstraordinær kongres i forbundet
13. Tillæg 2018

Deltagere:

Jørn Rise	Forbundsformand
Allan Christensen	Næstformand samt TR-forum Kundeservice
Bjarne H. Madsen	Chefkredsen
Jan Magnusson	DTS TR-forum Indsats
Lene Höilund	DTS TR-forum Inddrivelse
Jens Norlund	DTS TR-forum Øvrige forretningsområder
Charlotte Rosdahl Schou	DTS Kreds I (Nord)
Anita Illum	DTS Kreds II (Syd)
Kasper Sørensen	DTS Kreds III (Øst)
Niels Gyrsting	DTS Kreds IV (Hovedstaden m.v.)
Marianne Nielsen	Seniorkredsen
Ole Pedersen	Redaktør
Merete Keller Berdiin	Faglig sekretær
Anette Albrechtsen	Faglig sekretær
Jan Nørner	Faglig sekretær
Connie Mortensen	Faglig sekretær

1. Velkomst

Forbundsformand Jørn Rise bød velkommen til hovedbestyrelsesmødet.

Der var en særlig velkomst til Marianne Nielsen, som er nyvalgt formand for Seniorkredsen på generalforsamlingen i Seniorforeningen Told & Skat den 5. april 2018.

2. Godkendelse af referat

Hovedbestyrelsen godkendte og underskrev referatet af det ordinære hovedbestyrelsesmøde den 8. marts 2018.

3. Hjalmar Brantings Plads

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om, at der var modtaget to tilbud fra interesserede købere til forbundshuset på Hjalmar Brantings Plads – et på 24 mio. kr. og et på 25 mio. kr.

Hovedbestyrelsen drøftede et muligt salg af forbundshuset og fandt, at et salg til en pris i det niveau, som de to tilbud indikerer, vil være attraktivt for forbundet.

Med hensyn til ny placering af sekretariatet, så er der fortsat drøftelser med andre organisationer på det statslige område omkring etablering af et sekretariatsfællesskab. Et muligt sekretariatsfællesskab forventes dog tidligst at kunne etableres om et par år. Der skal derfor findes midlertidige rammer for sekretariatet på baggrund af en kravsspecifikation, som udarbejdes af sekretariatet.

Hovedbestyrelsen drøftede de overordnede rammer for en midlertidig lokalisering af sekretariatet, og det blev i den forbindelse fremhævet, at det ikke skulle være tale om en spareøvelse. Udgangspunktet skulle være at finde lokaler, som kan understøtte et velfungerende sekretariat, der fortsat skal være placeret i København.

Hovedbestyrelsen besluttede at bemyndige forbundsformanden til at forhandle vilkårene for et salg af forbundshuset på Hjalmar Brantings Plads til minimum 25 mio. kr. med overtagelse 15. januar 2019.

Sekretariatet udarbejder kravsspecifikation til midlertidige lokaler til sekretariatet i København, idet målet fortsat er, at der på sigt etableres et sekretariatsfællesskab med andre organisationer på det statslige område.

4. OK '18

Forbundsformand orienterede hovedbestyrelsen om de igangværende forhandlinger. Det er endnu uafklaret, om det lykkes at indgå en aftale i Forligsinstitutionen på statens område, eller om det ender i en konflikt.

Der afholdes bestyrelsesmøde i forbundets centralorganisation CO10 i dag, hvor Jørn Rise er forhindret i at deltage på grund af hovedbestyrelsesmødet, men Jørn Rise var inden mødet blevet orienteret af CO10's formand.

Hovedbestyrelsen drøftede situationen. Hovedbestyrelsen håber fortsat, at det vil være muligt at indgå en aftale i Forligsinstitutionen, men risikoen for, at det ender i konflikt, er stadig overhængende.

Forbundet følger naturligvis udviklingen tæt og vender tilbage med information til medlemmerne, når der er nyt. Hvis det kommer til en konflikt med strejke og lockout, vil der blive sendt særlig information til de medlemmer, der er omfattet.

5. Flytteplanerne – det ny skattevæsen

og

6. Ledelsesværktøjerne

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om, at forbundets medlemmer nu for alvor er ved at mærke konsekvenserne af etablering af det nye skattevæsen gennem varsling af forflytninger samt efterfølgende afskedigelser, hvis man ikke ønsker at flytte med opgaven til den nye lokalitet.

Hovedbestyrelsen drøftede på den baggrund konsekvenserne for forbundets medlemmer i forbindelse med etablering af det nye skattevæsen – herunder især flytteplanerne samt anvendelsen af de ledelsesværktøjer, der er til rådighed.

For at have det rette beslutningsgrundlag for forbundets fortsatte ageren i relation til etablering af det nye skattevæsen, er det vigtigt, at forbundets tillidsrepræsentanter indsender konkrete problemer til forbundets sekretariat.

Forbundet vil på den baggrund nøje følge udviklingen over de næste par måneder.

Hovedbestyrelsen er fortsat meget bekymret omkring de rammer, der er for etablering af det nye skattevæsen – herunder især rammerne for de flytninger, der skal ske af opgaver og medarbejdere.

Forbundet vil derfor henvende sig til skatteminister Karsten Lauritzen med eksempler på disse bekymringer og de risici, de indebærer for det nye skattevæsen – med kopi til departementschef Jens Brøchner.

Selvom hovedbestyrelsen har en række bekymringer, er det fortsat holdningen, at forbundet skal fortsætte dialogen med ledelsen omkring etablering af det nye skattevæsen og ikke udtrykke mistillid til projektet gennem ophør af samarbejdet med ledelsen.

Dette skyldes bl.a. hensynet til muligheden for at hjælpe medlemmer, der kommer i klemme, gennem etablering af løsninger i dialog og forhandling med ledelsen. En mulighed, der ikke vil være til stede, hvis samarbejdet med ledelsen bliver afbrudt.

Hovedbestyrelsen opfordrer til, at der i højere grad blødes op og udvises fleksibilitet omkring de kritiske punkter i flytteplanerne. Som det kan konstateres, der har været mulighed for i forbindelse med ansættelsen af den nye fagdirektør for Selskab på Skatteområdet.

7. Nyt fra TR-fora og kredse

Formanden for Kreds I (Nord), Charlotte Rosdahl Schou, orienterede bl.a. om følgende emner:

- Der er igen medlemmer, som er blevet bedt om at underskrive en tro og love erklæring.
Eksempler kan indsendes til faglig sekretær Merete Keller Berdin.
- Der efterlyses tidsplan for tillægsforhandlingerne i 2018 på hjemmesiden.
Faglig sekretær Jan Nørner udarbejder en oversigt hurtigst muligt.
- Det er et ønske, at referater fra dialogmøder i SKAT lægges på forbundets hjemmeside på den lukkede TR-del.
Der er tidligere truffet en principiel beslutning om, at der ikke lægges referater udarbejdet af SKAT på forbundets hjemmeside.
Tillidsrepræsentanterne opfordres derfor i stedet til at lave deres eget arkiv til referater.

Formanden for Kreds II (Syd), Anita Illum, orienterede bl.a. om følgende emner:

- Den nyansatte fagdirektør i Selskaber under Skattestyrelsen har fået lov til blive placeret i København, selvom det indgår i planerne for det nye skattevæsen, at Selskaber har hovedkontor i Aarhus.
Hovedbestyrelsen drøftede fremgangsmåden, som har givet anledning til en del debat i medlemskredsen, hvor man opfatter det som udtryk for, at folk ikke behandles ens i forbindelse med etab-

leringen af det nye skattevæsen. Forbundet vil på den baggrund skrive til direktør Merete Agergaard.

- Spørgsmålet om mulighed for hjemmearbejdsdage, som der har været rejst tvivl om på konkrete områder.
- Spørgsmål omkring procedure for opslag af stillinger under Skat-testyrelsen i Tønder.
- Udfordringen ved oplæring af nye medarbejdere, som kræver mange ressourcer.
Spørgsmålet tages op i HSU-KML under SKATs Hovedsamarbejdsudvalg.
- Tillidsrepræsentanternes opbevaring af personfølsomme oplysninger omkring medlemmerne.
Faglig sekretær Merete Keller Berdiin tager spørgsmålet med i forbindelse med forbundets arbejde med overholdelse af de nye regler omkring persondata.

Formanden for Kreds III (Øst), Kasper Sørensen, orienterede bl.a. om følgende emner:

- Procedure for lønforhandlingerne.
Faglig sekretær Jan Nørner skal have kopi af de samlede, der udarbejdes forud for forhandlingerne.
- Ejendomsvurderingen i Maribo er fortsat udfordret på grund af oplæring af nye medarbejdere – bl.a. også på baggrund af den kulturkløft, der kan være, mellem gamle og nye medarbejdere.
- Muligheden for, at medarbejdere i Motor i Høje-Taastrup kan søge og komme i betragtning til andre stillinger.
Forbundet vil fokusere på kompetenceafklaring af disse medlemmer.

Formanden for Kreds IV (Hovedstaden m.v.), Niels Gyrsting, orienterede om, at kredsen på en ekstraordinær generalforsamling har vedtaget at ændre generalforsamlingstidspunktet fra april til september.

Formanden for TR-forum Øvrige forretningsområder, Jens Norlund, orienterede bl.a. om følgende emner:

- Midlertidigt ansættelsesstop i Udvikling og Forenkling.
- Det bliver afgjort inden sommerferien, om de tjenestemænd, der omfattes af facility management, tilbydes afsked med rådighedsløn.

Formanden for TR-forum Inddrivelse, Lene Höilund, orienterede bl.a. om følgende emner:

- Fagdirektør Lizzy Krarup Jakobsen har fået nyt job.
- Der har været et rygte om, at ledelsesværktøjerne i forbindelse med det nye skattevæsen ikke kunne anvendes i Gæld. Dette er afkræftet af direktøren, og medlemmer, som har fået et nej af deres leder, opfordres derfor til at gå i dialog med lederen igen.

- Tillægsforhandlingerne i Gæld.
- Problemer i forbindelse med opgaveløsningen i Gæld.

Lene Höilund orienterede videre om, at der har været afholdt bestyrelsesmøde i Min A-kasse. Den nye direktør inddrager den samlede bestyrelse mere, end den tidligere – det er positivt.

Der lægges op til en mindre stigning i kontingentet til A-kassen.

Formanden for Chefkredsen, Bjarne Madsen, orienterede om, at der har været afholdt generalforsamling i Chefkredsen.

Der var ingen orientering fra TR-forum Indsats og TR-forum Kundeservice, som begge de facto er sat i bero som følge af den nye struktur på skatteområdet i SKAT.

8. Sammenlægning LO/FTF

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om planerne for sammenlægningen af hovedorganisationer FTF og LO. Begge hovedorganisationer afholder ekstraordinær kongres fredag den 13. april, hvor forslaget om fusion skal behandles. Hvis det bliver et ja i begge hovedorganisationer, afholdes der senere samme dag stiftende kongres i den nye hovedorganisation.

Jørn Rise understregede, at Dansk Told & Skatteforbund fortsat peger på tre faktorer ved en ny hovedorganisation, som giver anledning til bekymring:

- Politisk uafhængighed synes illusorisk, når de lokale afdelinger kan fortsætte med den partipolitiske støtte.
- De små organisationer synes at forsvinde i mængden – fokus ændres fra faglighed til størrelse.
- Grænsedragningsstridigheder bør være løst inden, man træder ind i en ny hovedorganisation.

Det må dog samtidig konstateres, at de øvrige CO10-organisationer meget gerne ser, at Dansk Told & Skatteforbund tilslutter sig den nye hovedorganisation – også med den kritiske holdning, som forbundet har til projektet.

Samtidig er der på nuværende tidspunkt intet umiddelbart alternativ til en ny hovedorganisation.

Hovedbestyrelsen havde en grundig drøftelse af forbundets holdning til en sammenlægning af FTF og LO.

Der var bred tilslutning til, at forbundets repræsentanter kan stemme ja til sammenlægningen på FTF's kongres, da der på nuværende tidspunkt ik-

ke er noget alternativ til den ny hovedorganisation. Men af det samtidigt markeres, at det er et betinget ja, hvor forbundet fastholder retten til at revurdere medlemskabet af den nye hovedorganisation, hvis erfaringerne viser, at tingene går i den forkerte retning.

Denne indstilling vil blive drøftet med tillidsrepræsentanterne på forbundets tillidsrepræsentantkonference, hvor der også gennemføres en vejledende afstemning om mandatet.

Hovedbestyrelsen besluttede, at Dansk Told & Skatteforbunds repræsentanter på FTF's ekstraordinære kongres kan stemme ja til en fusion med LO under forudsætning af, at den vejledende afstemning på forbundets tillidsrepræsentantkonference den 10. april 2018 bekræfter dette mandat.

Forbundets ja er betinget således, at forbundet fastholder retten til at revurdere medlemskabet af den nye hovedorganisationer, hvis erfaringerne efter etableringen viser, at tingene efter forbundets opfattelse udvikler sig i den forkerte retning.

9. Forbundets fremtidige tillidsrepræsentantstruktur

Efter opstarten af debatten om forbundets fremtidige tillidsrepræsentantstruktur på mødet i marts, er debatten nu i gang i forbundets kreds og TR-fora.

Debatoplægget til en ny struktur vil også blive præsenteret på tillidsrepræsentantkonferencen den 10. april, hvor alle tillidsrepræsentanter har mulighed for at drøfte principperne for en ny tillidsrepræsentantstruktur.

Efter hovedbestyrelsesmødet i marts er der nedsat en strukturgruppe, som består af næstformand Allan Christensen, kredsformændene Niels Gyresting og Anita Illum samt redaktør Ole Pedersen, som arbejder videre med afdækning af bl.a. medlemssammensætningen i relation til en ny struktur.

Hovedbestyrelsen drøftede forskellige aspekter i relation til en ny tillidsrepræsentantstruktur – herunder behovet for ledelsens accept af, at den lokale tillidsrepræsentantbistand til medlemmerne om nødvendigt kan ske gennem en tillidsrepræsentant på adressen, som hører under en anden styrelse end medlemmet.

Dette tager forbundet med på det møde med ledelsen, der skal afholdes om den nye samarbejdsorganisation.

10. Nyt fra sekretariatet

Faglig sekretær Merete Keller Berdiin gav en fortrolig orientering om en personsag.

Det pågældende medlem ønsker, at forbundet anker en dom, der er afsagt i byretten.

Hovedbestyrelsen drøftede sagen og besluttede, at Dansk Told & Skatteforbund ikke anker den pågældende dom på vegne af medlemmet.

Faglig sekretær Anette Albrechtsen orienterede om, at der nu er lagt materiale om cv, ansøgning og samtale på SKATs emneportal rekruttering.

11. TR-konferencen

Hovedbestyrelsen havde en kort drøftelse om emnerne på og afviklingen af forbundets tillidsrepræsentantkonference den 10. og 11. april.

12. Ekstraordinær kongres i forbundet

Hovedbestyrelsen drøftede forbundets ekstraordinære kongres den 11. april 2018, hvor eneste punkt på dagsordenen er vedtagelse af en bemyndigelse til hovedbestyrelsen til fastsættelse af et eventuelt konfliktkontingent.

Hvis der kommer en konflikt, vil der på baggrund af bemyndigelsen kunne opkræves et konfliktkontingent ved forbundets ordinære medlemmer, som kan sikre en solidarisk finansiering af de omkostninger, der er forbundet ved konflikten – herunder udbetaling af konfliktstøtte til medlemmer, som er omfattet af strejke eller lockout.

Hovedbestyrelsen har dog tidligere besluttet, at omkostninger ved en konflikt på op til 5 mio. kr. kan afholdes over forbundets beredskabskasse uden opkrævning af et konfliktkontingent.

Samtidig indeholder bemyndigelsen også, at det ordinære kontingent kan nedsættes for medlemmer, som er omfattet af en konflikt. Nedsættelsen kan ske i den periode, hvor et eventuelt supplerende konfliktlån skal tilbagebetales, så virkningen af konfliktlånets ydelser neutraliseres.

Størrelsen af et eventuelt konfliktkontingent – og en nedsættelse af kontingentet for de konfliktramte – kan først opgøres, når en konflikt er afsluttet, og man kender de økonomiske konsekvenser af konflikten.

Som dirigent på kongressen indstiller hovedbestyrelsen redaktør Ole Pedersen og intern revisor Lars Kryger Nielsen indstilles som mødesekretær.

13. Tillæg 2018

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om, at på grund af faglig sekretær Jan Nørners travlhed i forbindelse med forberedelsen af en eventuel konflikt, vil tillidsrepræsentanterne ikke kunne forvente samme centrale servicering i år som ved forhandlingerne i de tidligere år.

Materialet sendes dog fortsat til Jan Nørner, så det kan indgå i den efterfølgende evaluering.

Jørn Rise

Ole Pedersen

Godkendt på hovedbestyrelsesmødet den 8. maj 2018

Jørn Rise

Allan Christensen

Jan Magnusson

Lene Høilund

Jens Norlund

Charlotte Rosdahl Schou

Anita Illum

Kasper Sørensen

Niels Gyrsting

Bjarne H. Madsen

Marianne Nielsen